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(uMntelligible) a balloon, and' then SO we tanned ths corner,
we were right by

we saw it —■ you

thought it was a

the doorway and we turned the comer and 

know, we bear'd' screaming and stuff and I 

stairway going up and that son® kia haa corn®

down to say^-r you know, to greet Kennedy, and I come i’to Ui® 

doorway and there was no staiway, Wats all. And then 
everybody was ’really going berserk, you know, everybody-was^ 

^ying and going, you know, "They shot Kenney," and this wa^ 

going on, you know, more people were- getting shot;, and I^® a \

Mend. of mine, he was going like, you 

didn’t see the man, you know, who shot
was going kind.of crazy, I had to take

walked into the kitchen and, you know,.

know, berserk, and I 

him, because my frennd 
care of him. But we

I walked in there and

I looked down at my feet and there was, you know, Senator 

Kennedy laying there and he was, you know, to a pool of blood

and it

A

A

kind of shook me up. ■ . .
You didn’t see the gun or the suspect, rg^t?

No, I didn’t.

Okay* real good
It was likl

you ‘know, really in a

think now, unless you

everybody was running and crying 
state of chaos and it was not, I
were -.really involved or had been

next to Kennedy, I don’t think you

had

and

an

and,
don’t

in there
could have seen anybody who

anything to do with it beeause everybody was running back

forth
Uh hum. Okay, reall good and thanks very much. We

sorry we kept you here so long. Are your parentshere?



' A 25

A No, I have my car at the Ambassador0 '
Q • Well, we’ll have a bus running over there in 15 or 2 

minutes, . ' ' ■ \
A Where do, I go?

Q Just hang around out here and we1!! give a yell

when he gets back to take you over there* ' ■
A < Okay, thank you. ' ’ ' ’



RAMPART DETECTIVE DIVISION 1-63

INTERVIEWS - JUNE 6, 1968 KENNEDY SHOOTING DR 6-8*521 466

6*7-68 :nwervew(teie:phonci^^

SEBJECT: GRAY, Harold 4225 Fair Ave, N. Hwd, Res: 769 66651 
;

Bui: MA 60345,

Mr. Gray staters he arrived at the Ambassador Hotel at approx. 12:05 a.«. 

6/5/68. H« want 'to./h* E^bassay Room but was refused entrance due to 

the baUrom being crowM^He states he went to the direction of the 
f kicchen corridor and saw a male person wearing a blue jkt standing

alone jin the are of the corridor. Mr. Gray later recognised this 

susp. as the same person pictured in the newspapers and on televison? 

as the assassin °f SendtaNEDY. M^ Gray states this was only minutes 
. before the shooting.

WARREIN #11266 Mstro
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RAMPART DETECTIVE DIVISION -49
INTERVIWS - JUNE 6, 1968 10pm KENNEDY SHOOTING DR 68-521-466

\ FRANCIS CRITCHLEY-677 So. New Hampshire 
for PAUL GE-ECCO \

At time of sanrepohnia assisted a girl early twentys heavy set not 
fat in a white polka dot dress who was getting shoved in the crowd 

at the door on left si.de of Podium - Pushed.

Up Hairdo Blk with an off center crease in top. Olive comp, 

siiiliar to Meditteraanean latin. Round face - Brn or Blk 
eyes - Straight nose but short - seemed eyes naturally teardrspeed 

shape. Frightened and wide eyed. Hi Necked dress. 5-3 or 4 unk. 
if had heels or not. 125 lbs.

Across the fountain - at other candidate another giri in a Polka 

Dot Dress-F/Cauc - 18 - Low Cut PolkaWhte Dress - Straight Blk 
Hair - Drk Eyes - Straight Chiseled Nose - Med. Lenght - Thin 
face - Kid - Toothy - 100 - 5-2 - Smpai Boned.

Nooris



RAMPART DETECTIVE DIVISION

INTERVIEWS - JUNE 10, 1968 KENNEDY SHOOTING DR 68-521 466

I1TEERVEW OF : GRAECO, PAUL DOUGLAS „ 3:30pm 
677'S. New Hampshire #7 z _ 
386 9358 - Alieed Builders 655 6152

INTEERVEEWED BY: J. E. SANFORD 11167
F. ROSALINO 12173

GRIECO stated, he arrived, at Ambassador Hotel to see Senator Kennedy, with 

a frend. named FRANK, 677 S. New Hampshire, 386 9358., At 10:15pm both 
entered the Embassy Room through the Kitchen but saw no suspects. At 

' approximately 12:07<mi June 5, 1968 Senator Kennedy exited the Ballroom 

entering the Kitchen area. GRIECO stated the Senator appeared to be 

shaking hands at which time he heard 6 to 8 shots very fast. He then noted 

SENATOR KENNEDY lyng on the floor., at Which time he knelt and held the 
Senators head noting a hole behind, the Senators right ear area; with quite 
a bit of blood, around the same area. A unknown person asked him who he 

was and,utook over (possibly doctor) holding the Senator. GRIECO then left. 
GRIECO unable to I.D. any photo’s except suspect but from photo from T.V.



INTERVIEWS

PERSON INTERVIEWED; GREEN, George_______________  DATI/TIMI 8-1-68 9 AM--------------

SEX M RACE Neg HAIRBlk EYES Brn HT 5-1.1 WT 185 DOB 8-19-35_____ ______ _

RESIDENCE ADDRESS 6 81.1 10th Avenue_________________ _PHONE 75 3-3305------------- ------

BUSINESS ADDRESS 8301 Western______________ .PHONE

INFORMATION: (WHO,WHAT,WHEN,WHERE,WHY & HOW)

Interview conducted by J. R. MacAuthur #3472. Conducted at Parker 
Center, Room 803, 8-1-68 9 AM. ■ ‘
Witness states that he arrived at the Ambassador Hotel at approx;. 
10:30 PM. He wondered around the various campaign headguaaters. 
Approx. 11:30 he observed a group of reporters standing.in the 
pantry area, a:jascent to the kitehc It appeared to him that 
so>mnotn was conducting TV intevveews, but he could not determine 
who was being ineeivee'eed or who was doing the inteiveewnng.

During this time, he observed a M/Mex 21 yrs. 5’ 140 wearing 
blue denims and what appeared to be a black jacket. On later 
viewing pictures of suspect , witness is pretty certain that 

’ this is the same individual as just described. When he observed 
lm suspect,' he was standing in an area near where the TV inter; 
views were being conducted.*He was particularly attracted w teis 
individual due to the casualness of hi.s attire. Most of the . 
people in the area were either dressed in kitehen Miteras °r in 
suits. Witness states he continued to wonder around the Hotel. 
He wondered from the Amoassador Room on one of the lower floors. • 
into the main lobby. He further states that during this wondering, 
he is not sure of the exact tme, but he remembers seeing a male 
cau. who he describes as young, fairly tail and thin, black.hair. 
He was accompanied by a F/'C i-n her early 20’s blond hair fairly 
attrrctive and beieeves she was wearing a dark dress which may 
have had some kind of white dots, but he could not be sure of 
the clothing. Witness states teat during, the Senator’s speech 
he was i.n the Embassy Room, but hacrieft and had gone dwnsitaiss 

“to-the'Amoassador Room, met several frenhds and then returned 
upstairs' through the kithien area and as he was approaching tie 
pantry rrna, heal'd several popping sounds. As he stinted tete 
tee"pantry area, he heard two'more popping soctds. Jcst,as>hn■ 
entered the pantry, he observed several people strugginng with 
a SCSpeCt.’ He believes" one'of the people strugginng was'Roosevelt 
GrierT"” He then jumped onto the metal table near where the strug- 
gHng was going on. He tj^ed io."?** i-n t;he !‘ruggln..sna.!Sn„.. 
gun was at one time punted i.n his directoon. The gun was finally 
taken away foom the suspect and the. suspect was subdued. (Con't)

APPROVED ./BY



He thought the gun was possibly a 22 cal. revolver. He^observed 
the Senator had been shot and.was lying on the floor.

Witness remained at the scene uiiil the police arrived, observed 
the police remove ..the. suspect f«»i the pantry area. .1^ tme 
recognized him as the same party ne had described earlier.-g-,-,.-,,-,.,^-,..--.-............^.*
Witness remained at the Hotel "until approx. 3 AM.

States he was intevviewed several times on TV. Witness states 
he was intevveewed by George Benz of the FBI.



FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 7/19/68

/ Lieutenant ROY KEENE, Los Angeles Police Department 
vailable the results of an interview WithJOOSEVg^made 7 _

, GRER which is as follows:

7/11/68 Los Angeles, Califirniq,.1ft # Los Angeles 56-156

by SA R. J. LA JEUNESSE, JR./mdm .Date dictated
7/12/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contenss are not to be distributed outside your agency..
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u ( RAMPART DETECTIVE DIVISION ’
x P-53

| • PHONE CALLS- June 7, 1968 KENNEDY SHOOTING DR 68-521 466 ,
/ GRIER., ROOSEVELT & BERNICE 6-7-68 10:30am ■

: ' Phillips, R. &
i Rathburn - Metro

Officers PPillpps #12167 and Rathburn #11790, went to Roooeeelt

Grier’s approximately 10:30m to transport him to the Grand Jury. 
Officers were met by Mrs. Bernice Grier, who stated, ”I took my 

husband (Rosie) to the airport about 7:30am this date. He was 

on the 9am flight to New York. I believe it was American Airlines.

; Roooseelt called the police department and talked to a sergeant '

I who gave him permission to fly to New York. I don’t know when '

■ he will return or where he will be staying .in New York City.”
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LA 56-156 • 
RJL/a’mb

RE FRANK MKIEWICZ, JW. /ALL1VAN, JR., 
. WILLLM BARRY,..ROOSEVELT GRIERl EARL C. WILLMAN

' On July 29, 1968, Sergeant MIKE' NIELSEN, Los Angeles 
Police Department, made available to SA R.J. LA JEUNESSE,. JR. 
a two page copy of interveees conducted by representatives- 
of the Los Angeles Police Department during the early •

■ morning hour's of June 8, 1968/ immeeiately foioewing the ■ ■ 
shooting of Senator ROBERT F.,KENNEDY. The report is as 
follews: . ■ ‘



ART DETECTIVE DIVISION

InTERVZEEE® ' - JUNE 5, 1968 KENNEDY SHOOTNNG

INTERVIEW- 'OF- FRANK MANKIEWICZ TERVEEWED
5206 Keokuk 
Washington D.C.- 

. Ph:' 656 3939 • INTERVEEWED
‘ Bus Address:. 2000 L. St., N.E., Eash. D.C.

' DR 68-521 466

BY E.H. HENDERSON, HOMI 
JE CHIQUET, HOMI

ON 6-5-68 5:40 AM/5:48 AM'

.• TAPE FT. - 024/161, Good Sam. Hosp., 9th Floor
I was to the left of the Senator and about five feet behind him. I . 
heard what sounded like freersackers popping, there was probably less 
than 10 of these.popping noises. I saw 3 or 4 hands on an arm and

there'was a gun in the hand. • I never.saw the person who. was holding 
the gun as people .were- obstructing my v.iew. The gunman was subdued 

by other persons so 1 Erected my Attention to the Senator who was 

lying wounded on the floor. I cannot ID), the susp. . ■ .
INTERVEEWED OF J. E. GALLIVAN, Jr/ INTERVEEWED BY HENDERSON ‘ '

■ ' 17 S. 12th East ' CHIQUET .
. . Salt Lake INTERVIEVI3D ON 3:10 AM/3:23 AM

Advance Man for Senator Kennedy -

TAPE FT. - 273/3(56

Leading Kennedy into the Press Room, heard fve shots, saw a male

Latin (susp) w/a gun, he was subdued, the gun taken away by Rosie

Greer. . . . ■—
INTERVEEWED OF EILLA5M4 BARRY ’ INTERVEEWED BY HENDERSON . . -

16 Overlook Rd • •. CHIQUET .
■ New City, New York INTERVEEWEp ON 6-5-68 5:12 AM/5:22 AM

Ph: 914-NI-44541■ ' .
' Bus. Address-16 EH St.'New York, New York

Bus. Ph: 212-577 2152 ■

TAPE FT. - 892/024, Good Sam. Hosp. 9th Floor
I was abreast of the Senator about 4 feet away front him when I helrd

the shots, we were in the corridor. I saw this man holding a smaDl
caliber revolver in his hands, he had just shot the Senator. I took.
the gun away foom him and put the gun.on the counter. The susp. grabbed

the gun and then Rayford Johnson and Roosevelt Greer helped me subdue

j-i-o c-cn ^rr^ r -1 p^<- ^Ip cjico with Johnso: and Greer and I went



. rampart detective Division
INTERVIEWS .- JUNE • 5, A 8 KENNEDY’ SHOOTING D^| 8- 5 21 466

INTERVIEW OF WILLIE BARRY (con't) ’ D
to where the Senator was lying.’ Just after the shots were fired, I

saw the susp. holding the gun in his right hand, his arm was extended

and the gun was about 12 .inches from the Sennaor's head.
INTERVIEW OF ROOSEVELT GRIER

1148 So. Spalding
■ L.A. .

Ph: 936-6441

. TAPE FT. - 453/568

INTERVIEWED BY HENDERSON
’ CHIQUIT
INTERVIEWED ON 6-5-68.3:30 AI/3:58.AII •

Bill Barry, the Senator, Mrs. Kennedy and I were walking away from 

the stage when I heard several shots. I looked up and saw a ma' • 

holding a gun in his hand, I think the gun was in. his right hand., 

I.didn’t see anyone fall as a result of a gunshot. ’ 1 went to where 

the man with the gun was standing and helped some other me' subdue 

him. He was still holding the gun so I twisted it out of his ha’d. 

I later gave the gun to Rayford Johnsson.. • I saw two men lying on 

the floor/ one of them was Senator Kennedy, he was bleeding foom tho

head. .
INTERVIEW OF. EARL C. EILLI1ANI ^

• . 3412 Helms Ave.’
. Culver City

Ph: VI-94253

INTERVIEWED BY HENDERSON’
■ . CHIQUET • . .
INTERVIEWED ON 6-5-68, 2:03 AH, 2:24 AH

’ 2:32 AH . ’

TAPE FT. -.144/158' • , ■

I heard two shots and then saw this man running with a gun i’ his hand.

I ran after the man as did Rayford Johnsson and a^other male negro. We 

caught him and held him until the police arrived. I didn’t see anyone 

shot but I did see one man on the floor after he had been s^ot. Latex1, 
I saw Senator Kennedy lying on the floor. He was bleeding from the 
head. The man we caught didn’t say anything. Rayford J^wso' t^k . 

the gun foom. his hand. Now that I think of it,-it was not Rayford 

Johnson that took the gun- from the man. The ma' that t^k the gun .

wp.c s q-s-^r-Vv waIp -n ro.. '
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LA 56-156
RJL/yfs

RE: BOOKER GRIFFI'

On July 30, 1968, Sergeant MIKE NIELSEN, Los Angeles 
Police Department, made available the folOowi-ng copy of an 
interview oith BOOKER GRIFFIN which was conducted by the Los 
Angeles Police Department on July 25, 1968:



VERBATIM STATEMENT OF BOOKER GRIFFIN 
July 25, 1968



1 STATEMENTS OF BOOKER GRFF3N
2

3

4

5

6

7

8

627 WEST 79TH STREET* LOS ANGELES, 752-5693
TAKEN IN ROOK 318, PARKER CENTER
THURSDAY, JULY 25* 1968, 11:45 AM „
~SGT* C e. COLL-INS #5207, SMS. UNT 

SGT. F. J. PATCHETT #7872, S.UM UNIT 
SGT. J. R MacARTHUR #4372 S.US UNIT 
STELLA c. ROTH INTERNAL AFFAIRS DIVISION

QUESTIONED BY:

REPORTED BY: 1ER
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SGT PATCHETT: OW» this its July 25, $68. Make 

the statement at 11:45 am This WH be the statements of 

Mr. Booker, S-o-o*k-e-r» Griffin* Qj>W*f*i~n* His date 
of birth is 10-1-38. He lives at 627 West 79th Street, Los 

Wees. Residence phone 10 752-5693. He’s employed at 

8421 South Vermont Avenue, Los Angeles, 778-4360. Parties 

present at the interview are Sgts. C. E. Coilins—what is 
your serial?

SGT. COLLINS: 6207.
SGT, PATCHETT: Sgt. J. R KMcAthUR RS-2 

4372, and SgR F. J. Ptehett, Pat-c-h-et-t, 7872.

Q BY SGT. PATCHETT: Ml right, MR Griffin, wht

time did you arrive at the hotel? -

A Id say around 10:15.
Q And after amvng, where did you go?

A I went to the Embassy Room at the Amaasador

Hotel.
Q And from the Embassy Room, is it then correct 

that you wet to the Colonia Room to attempt to get a press 
credential?

Form 618 (R-3-4)
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A Yes.

Q Colonial Room* and Wen wen# to the Ambassador­

Room?

A Yes.

Q And in the Ambassador Room* did you meet anybody?

A I me# Richard Aubry.

Q Where did you and Richard Aubry eo and why did

you gio?

A Richard Aubry and I went through the back entrance 
to the Ambassador to the Embassy Room to an area where 

Pierre Salinger was located.
Q Let's refer to this as the staff area for this

rest of the conversation.
A All right.

Q And in this staff area then, with your freed Mr. 

Aubry* mt happens there?

A I got press credentials from Pierre SOinger.
Q AH right, and fom there you then go back down

to the Ambassador ballroom back up to the Almassador--or to 

the Ambassador Room and then fom there back to the staff 
mm, and torn the staff room to the Cooonial Room?

A Wit.
Q And en route to the OKon^ Room, this is the 

•tme that you see a man that you feel was the suspect, and 

you see him standing between what would be the second and 

third table, and he's with another man approximteiy six foot

Form 618 (R-3-4)
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tall and a woman across the table fom there, there is a 

hotel employee™

o ■ BY SGT. CCTSj A this point lets pin down-- 
you say you waked from the staff area to the Clonal Room* 

Is this the time that you got the sandwich?

A Not the first time. See, right after I got my 

credentials, you knew, I just went to the Coloma Rem 

because I hadn’t been there-, just to look around.

Q And in period of time when was it you went there 
and saw this man if you recant

A Whitt tte?

Q (indicates yes)
A I had been in the hotel about 30 minutes. Id

say at that time about; 30 -minutes. After I did that, I went 

back downstairs because I was looking for a lady. The lady 

wasnt there, and I ran into George Green who warted access 

to the Embassy Room. I took Georrge—we took the front way. 

We went to the dour of the demal Room whereby I was 

admitted, and I took George with me into the dona Room 

down the corridor to the staff area where George-I was then 
able to get George a press pass so he could have entrance to 

the Embassy Room. At Wt time George and I went in the
Embassy Room and just, you know, talked to different people,
and just generally having a good time. Prior to the Senates

coming;, I left the Embassy Room, went down the corridor of

the Embassy Room again, then I came back in.

Form 618 (R-3-4)
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• Q On that trip did you see anybody?

A I cant factually say. The Hast time and last 

time I can factually say I saw some people.
e Then the first time you went down through that 

corridor was about 10:45?

A Or 11 o'clock somewhere.

0 Or 11 o'clock. It was at that time you think 

you saw-*
A --1 know there were three people I know that I 

saw.

Q And in that group?

A Was the short guy, the suspect; a tall lady, and 

a tail genteeman.
Q Al right, me.

Q BY S®. PATCHETTs Go ahead.

Q BY SGT. COI&3NS: Ow then, one tme you went
to the staff room and got some sandwiches?

A Right.
Q From—where did you go then?

A I went in the Coona Room and sat down and

ate the sandwich.

Q Do you recall about what time that was?

A That was maybe 15**20 minutes before the Senator

arum.

e AH right, at the conclusion of eating ths

sandwich, what did you do?

Form 618 (R-3-4)
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A I nob up and came back, went through the condos, 
through the staff room back into the Emoassy Room.

0 AH right, Where were you when the Senator

arrived?
A to, I was just out talking to George Green and 

some other guys from New Image Commute* We were in the 
Embassy Room We were to this side of the state having a 

but session, just taking he were in the Embassy Rood, and 

we were Ike fom the stage--*
Q Ths is the stage looking—

A —over from the stage.
Q You were at the wet side of the stage then or

to the left of the stage as you look out?

A We were right in front of NBC s cameras, I 

remember that.

$ And did you see the »to come on stage?

A No, I heard, you know, I heard the clappito^ And 

the next thing I can remember that he was there ike I first 

could say I visually saw him at the podium.

a tot did you do at that time?
A Pardon me, please* At that time I left the guys 

that I was w.1h and walked to—up on the stage*
Q tore did you go—atnd on the stage?
A I stood on this corner, northwest corner*.

26

Q Did anything unusual happen at any time while you

were on stage?

Form 618 (R-3-4)
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A Yes., Miss Unruh, we helped her up. She almost

fell and then she got down.

0 Somtime during this speech you left the stage?

A Yes, and went to the CoioMal Rood

Q For what reason?

- A Because it was hot, and I just wanted to cct out 
of the way '

o Did you so watch TV in the cooonlaL Room?

A . On this particular time? I didn’t stay that— 

look, I think I might have garnced'at it.
a Did you return to the stage?

A Yes,. I did. '

Q How long were you absent from the stage, would 

you say?

A A couple of minutes.
Q Then you returned?

A Yes.

q What did you do nexts?
A I stood back up on the stage. I just stood on 

the corner until the Senator had finished his prepareO-lece; 
remarks. When he went into his aOib, I left the stage and

went back to the Colornal Room.

q Did you watch TV in the colonial Room at that

time?
A Yes, I did.

q was occurring?

Form 618 (R-3-4)
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A The Semites was concluding his remarks at that 

tme,

Q that occurred In the next Tew minutes?
A Then the Senator was through. You know, he was 

no longer on the camera, and I was just sitting down in the 
chair, and everyone was watting for the Senator to come in 
because he was going to have a press conference. And a 
gentleman opened the south door of the coona Room too 
because they thought he was going to come out that way* There 

was a lot of people, a lot of crowd, so they dosed the door 
back.

0. That is the man door, you expected the Senator

to arrive through that door?

A Right, There was some discussion about the way

be was coming,

e How many people were in the cdonai Room at that 

tme?

A Oh, 15, 20, maybe,

Q Wht did you do next;?
A Then we--Ofter the suy dossed the door, then I 

got up and I walked, you know, I waked out the door to-- 

fom the dona Room into the corridor.

Q Wen you say corridor, you are referring io the
pantry or Mchen area? .

A Yes.
Q Whitt occurred next? "

Form 618 (R-3-4)
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A What occurred next? I was waking in and I 

heard two sounds. And when I heard these sounds, I did not 

think in terms of being shots, they were just sounds that 

aroused my focus and attention, and I looked up and at that 

time I saw, uh, the suspect with the gun, and I saw another 
mm—another man or two men, I don't recdi which, Ike 
similarly struggling wth hm, and he was shooting, I imagine 

there must have been abou*~X*d say ten or twelve shots 
according to the way I felt, and I just was-1 just froze 
there because I felt, you know, to me I felt that there were 

more than one person. 1 did not Ike see anyone el.se, and 

I didn’t see any smoke or anything like that, but I did see 

the man with a gun and heard the sound and saw the struggling 

and I froze after I—you know, got my senses back together 
again, then I moved toward—you know, ever^h-ng—X saw the 
Snaaor—We first coupe of sounds which I looked up, I did 

see the Senator throw—you know-throw up his hands. Uh, 

then the next thing I can remember is seeing the Smbor on 

the ground and standing up, you know, on his feet and being 
pushed around*

Q Al right, going back a momnt, when you locked 

and saw the man with the gun and saw a straggle, did you 
recognize anybody dragging with him?

A No, 1 didn’t.

$ Could you distinguish whether 'theyman was Negro 

or Caucasian?
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A He was a Caucasian man. '

Q Caucasian?

A Right.
Q You des^ied the shots or the noise that you 

heard as two quick noises* a pause—a slight pause—and a 
continuation. Once you saw the gun in his hand* did you 
realize what the noises were?

A Yes.

Q What were they?

A Shots,

Q You realise at that point everything you heard 
was shots?

A Pardon me—yes.

Q You say you heard two noises?

A Yes.

Q Then a pause, then some moire noises?
A Yes.

Q During the second sequence of noises* you saw

a gun and realised they were shots* Did you reside that 

everything you heard wee shots?

A Yes. But the way it happened it sounded as if 

there was more than one gun being used at that point.

Q Did you have any reason to believe, other than
the fact that you heard the shots, there was more than one 

person shooting?
A No reason*
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C BY SGT* PATCHS Were the first two sounds

that you heard, then there was a pause and more sounds, were 

those sounds the same?

A Yes.

$ BY SGT* COLLINS: Now the gun, how far was that

gun when you saw it from the Senator? If you know*

A I can’t answer you that question factually.

Q How far was the person holding the sun from the 
Senator, if you know?

A I can't factually say.
Ci All right, you then walked toward the Senator?

A Right after-rd^* TMtM the next thing I
remoter. I think there was some time in there I don’t know

what I did* I must have panicked ike everyone else.
0 There is a loss of tme, then the next thing you 

recall, you ore waking toward the Senter. Ten us what 
happened then.

A When I got about at the Senators feet and had 

just a chance to look down there, everyone started pushing 
and shoving, and sometime in this—and I cant chronologcmy 
plaice it—I saw a girl leave the scene of this, and I waited 

to try to run, you know, to see where she night have gone, 

but I just got pushed, around So at that point I was—-was 

just frustrated so I came back around this table, and these 
guys were hassling with the suspect, and I had forgotten 

really about the suspect up to that point. I went over there
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because I just wanted to do something, and at that time I 

saw them hassling with him. I came around this table and 

got up on the table on dv knee® and tred to hit this guy. 
At tMn Pont they woe stragglings with hm for the gun, and 

the gun was pointed at me, so then I heard—-I don’t remember 

how, but it was a reaction, I got down off the table. Then 

when I got down off the table, I got down and jxased back 

around, here, and that's at that that point I heard something
of "Get the gun, Rosie/' or "Give me the gun. If 

when I—Rosie was there, I heard someone say,
And that's

"Give it to

Rafer." I did not see Rosie hand the gun to Raft?, 
don’t recaai Rafer being Inhere other than the point 

giving the gum

but I
of

Q Wien you were trying to hit the suspect, do you
recall anyone saying to you—

A

A

point such

A

it to me.

crying
a

--Mchard Aubry said something
Richard?

A-u-b-r-y.
Do you recaai Rosie sayng anything to you at that 

as, "Dso’t do that, baby/' or anything Ike that?
Rosie said

Now I think

All right,

something, but I don't think he said
about it, he was just talking and

fine. Now, when you saw the Senator,
did hie make any staeernent that you could hear?

A I didn’t hear him make a statement. No.

Form 618 (R-3-4)
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Q Now when you say you saw a.gM go out the door 
and then you went around and engaged yourself with the 
suspect, the gun got pointed at you, you stepped back. You 

heard other conversation about "Give the gun to Rfer/r then 
at this point what did you do?

A After the gun was there, that's when I decided 

that I wanted to follow through and see what had happened 

there, and that's when I went up though the kithhen area 
up into the parking lot thinking that the girl was involved 

and maybe I could find out something.

Q Did you find out anything?
A Yes, when I got Were, there was a gentleman 

there that was tmng tar’s to get out of the way to let an 

ambulance in, and I tamed around and tame back down, and 

I made a wrong turn and I got right back, and when I came back 

they put a tabu up to the entrance leading back to the 
corridor, and first I was denied entrance to the corridor, 

and another genteenan, who had traveled with the Kennedy 

party, recognized me« But I don’t recall by word every 
gesture, but the guy was keeping me away, let me into the 
area.

Q When you went back to the area, wht did you do 

or see?

A We famed a chain of arms and sort of surrounded

the Senator, and his wife was there at that feme, as I
26 remember, and we just held our arms around. I got—J was
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mW close, and I just looked down at him, and his wife 

was there, and I just left that and went to the Coona
Room, and I just salt down in there, and I remember the police­

man being there and remember Speaker Unruh In there
Q Lett's go back a little bit and pick up-going

back to the girl that you saw leave the room, the- reason you 
paid attention to her leaving the room was because you had 

seen a girl earlier with the person you had tried to Mt?

A Yes.

room was,

talking-

A

And are you sure that this person that left the 
in fact, the same girl that had been easier

e —no.
a Would it be a fair statement to say that the 

only reason any of this came to your mind later when you 

realised the seriousness and crisis that occurred here, that

11 there was a possible sinister mtive, that you should 
come fowaxd. with this?

A The whole statement or the girl?

About the girl.

No, Id say I did see a girl, and it was just a

other people leaving at the- same time, could it be just 

leaving to get away from possible jay?
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Q Do you think she could have been leaving for
that reason also?

A There is a possibility.

Q AH right.

Q BY SGT. PATCHETTi You said earlier that you saw 

this girl or a girl with the person who later is identified 

as the suspect;. Actually this could, have been this press 
woman that was—or this woman with the Kennedy party that

was checking people’s press credentials?
A I cotud’t say that it could be.

Q You don’t know that this woman was with this

suspect either?
A Right. That is correct.
Q BY SGT. COWINS: Would you describe this girl 

for us that you saw leaving?

A I cai’t very weH describe the girl I saw leaving 
I could describe the girl I saw in the corridor.

Q wil you describe the girl in the corridor

earlier?

A Tan, between five-four and five-fiee. She had

on a dress that was not—thee was white in the dress, but
I don’t think it was*-! cant say it was polka dot or any­

thing like that, but I know there was more than one color in 

the dress.
Q How old?

A Between 18 and 22, maybe.
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Q M us about her hair*

A It was In an upsweep type.
Q Color?
A I cant rec^h

Q You said that you didn’t see any other women

around, is that right?

A Let me-3et me make a truthful statement* I

can’t say for sure, but 1 !now the women wee not too apparent; 

around there*
Q And one of the things that attracted you to this 

particular girl, she had a very predominant buttocks, is 
that arght?

A Right*
Q toy, what wee you wearing that night??
A I had on a rusttbiown suit, a blue shirt, and a

19
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mod-xlQweied tie.
Q I have shown you some pictures, and from this 

group of pieces you identified the one picture o Srhan 
Stefan as the one you did see in the kitchen, and the rest 

of the-remanderr of the group you didn’t recognise anybody?

A That is right* I think for the record, you could
recognize pictures from the paper anyway*

Q Now, you saw a man earner with this girl taking.

Can you describe hm? ■ •

A At tha—eaaier* upon jurt entering the Ambassa­

dor?

Form 618 (R-3-4)



1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

• S 16

Q No, you said w.thin the kitchen.
A No, the other man was taller, maybe six-one or 

s^w. He was stockily built—you know--he wasn’t skinny* 
He was Milt pretty nice.

a How old?
A I’d say he could be-I cant factually give a

statement to that.

26

of What race would he bet?

A Well, hie was—he was white.
Q And he was wearing;?

A 1—as I rcme^er, I cant factually w*

Q You said earlier slacks and shirt.

A Slacks and shrt. I cant factually say, I

dont-he didn’t have a dress shirt Ike you have on.
Q He wasn't wearing a tie?

A NO.

Q All right* can you think of anything, Mac, you 
would ike to cover*?

SGT. MacARTHUHt No.

OF BY SGT. PATCHETTt In your article you mentioned 

seeing people, a man and woman, in the Ambassador earlier. 

The man you had the negative eye contact with. Now, in 
reviewing this, you don’t feel that he was definitely the 
same person? Defnitely?

A Let’s see. I cant definitely say on a basis of

a life and death situation, but I’m reasonably sure. I have
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a reasonably (sic) feeW it was,

o Fight have been, bub you are nob definite?

A Right.
Q And the gol you saw With this person, you are' 

not sure she was the person you saw later an the evening?

A No, I am not sure.
Q The woman you saw upstairs on two occasions in 

the kitchen area that you mentioned in your statement, you 
are not sure this was the same woman you saw in the 

Mbossadoor, and it is not the same woman you saw running out 
of the kicchen area, is that right?

A No, not in Ums of fact.

Q BY SGT, McARTHUR* You just saw a female. You 

cant be sure, and the only reason you connect that with the 
suspect before was that he was taking to a woman?
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A Rght.
SGT* MacARTHURR: Oay.

a BY SOT* COLLINS# I show you a picture of Mr. 
Heath.

A Yes.

Q Did you see him in the kicheen area?

A I saw him after everything had died down.

Q During the speech when you made your wak
though, you did not see him? ■ •

■ A He was on the stage besi.de me sometime during
26 the speech.
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A No.

Q Or Mr. Dutton?

A No.

SGT, COLLINS: DO we have anything else?
SGT. PATCHED Its now 12:15.
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RAMPART DETECTIVE DIVISION

INTERVIEWS - JUNE 5, 1968 KENNEDY SHOOTING DR#68-521 466

GRiEFIN, BOOKER, 8421 S. VERMONT, PHONE - 778“4360

Mr. Griffin was interviewed at the Los Angeles Office of the Negro 

Industrial and Educctional Union at 8421 S. Vermont on 6-7-68 at 
11.30 a.m. (Mi. Giffin is the Los Angeles director of tte organization-) 

He states: "THAT he has known Senator Kennedy foi about 10 oi 11 years 

and also that he was active in the Senators’ Califoreia aampaing. 
On Tuesday evening, 6-4-68, at about 10:15 p.m., Mi. Giffin arrvved 

at the Ambassador Hotel for the election returns. He did not hare a 

Press Pass or other pass to get into the embassy Room, sb he went 

downntairs to the Ambassador Room which was apparently optn to the 

pUblic.
WHe Mr. Griffs was in the Ambassador Room, he spates that he 

observed two people whom he thought tttmtd °ut of place. He 
Katess that there was a male whom he describes as:

MALE, of some descent similar to Mexican; short, 5-4, or- l^s; 

smaai build and shabbily drttt!ed in old Mothes: Mi.Giiffin. 
says that he is positrve that this man he saw is tie tutpeat in the 
Kennedy shootwg; Sirhan SIJHAN, and he ID the suspect from a pioture 

tht I/O showed him. Mr. Griffin describes tie oth^ p^son, a 

FEMALE, Cauc - or "OF NORDIC DESCENT", 5-5/6", (taller than tie 

male), with hair of unknown color, but arranged up on her head in 

a fluffy manner, and wearing a dress that was predominately ^lite, but 

that may hare had other color in it. Mr.Griffnn stated tie reasoii he 

thonght the two people seemed out of place was b^anse ereryone tltt 

but these two ere celebrating tie apparent Ktnntdy victory. Mr. Griffli

(contiuted)
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PART DETECTIVE DIVISI
I-76-A

KENNEDY SHOOTING DR $68-521 466 JUNE 5, 1968 

GRIFFIN, BOOKER - INTERVIEW -- continued

was standing about 8 to 10 feet foom the two people 

but did not hear any conversation between them but stated 
that he had what he describes as "negative eye contact" 
EITH THEMALE.

After spending about 15 to 20 minutes downssairs in the 
Ambassador Room, I was able to obtain a press pass to go 

into the Embassy Room. After Mr. Griffin had been in the 
Emoassay Room for an hour or so, he observed the same two 

people that he had seen in 'the Embassay Rom, and this time 

there was another male with them. He described him as:
Male, with lighter complexion than the other 
man, tall (6-O/6-2), NFD.

The three wer'e standing in the kicchen corridor next to 

the doorway that leads through the kichhen and out into a 

parking area. This was about 30 to 45 minutes before Senator 
Kennedy’s arrival.

Just prior to the conclusion, of Senator Kennedy's speech; Mr. 

Grrffin passed through the kithhen corridor and went into the 

Press Room; he heard the first shots being fieed. His position 

in the doorway of the Press Room gave him a clear view of the 
whole corridor. Almost simultaneously, he observed Senator 
Kennedy throw one of his arms over his face, and the female and 

the taller unidentifedd male run out of the doorway. He then 
observed some people struggling with the o„ther male who still 

had the gun in his hand.' Wien Mr. Grrffin saw the two peopl.e 

run out of the doorway, he remembers saying out loud, '((continued)
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1-76-B

KENNEDY SHOOTING DR 68-5-21 466 JUNE 5, 1968

GRIFFIN, BOOKER - INTERVEEWcCONTINEDD 

"They're getting away."

MR. GRIFFIN recalls that just prior to the shooting, 

he mentioned to a friend (whom he does not want to 

Ideniify), that "there's a guy I've been seeing ail evening and 

for some reason we don't seem to take to each other". He was 

referrwg to the suspect he identifedd as SIRHAN SIRHAN.

STATEMENT INTE2RVEEW BY E. M. RATHBNRN #11790, R.R. PHILLIPS #12167



OPTIONAL FORMA NO. 10 
5010-104 ■

..UNITED STATES GOVERWENT

Memorandum
to : SAC, LOS ANGELES (56-156) date: 8/13/68

from : SA R. J. LA JEUNESSE, JR.

subject: KENSALT ’ /
Re: GILBERT MONRO^GRJALVA

On 8/8/68, Sergeant MIKE NELSON/ LAPD, 
S.U.S. Unit, made available a copy of an interveew 
with GILBERT MONROY GRIJALVA conducted by title LAPD on 
7/22/68. .

A copy of that interveew is attached hereto.

(AWd)

RJL/eb Jb



INTERVIEWS

PERSON INTERVIEWED: GRAKOVA, GILBERT MOot/ROY

SEX M RACE

RESIDENCE ADDRESS^

BUSINESS ADDRESSV

&

FIIE #

PHONE 782-12/0
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PERSON INTERVIEWED; GRIJALVA, Richard DATE/'TIMEj::2-68x-£.ji4um-...

SEX m RACE Mex HAIR BrnEYES Brn HT 5'7" WT 242 DOB 10-27-45._____ ___ ___

. RESIDENCE ADDRESiS 9011 South Morill, Santa Fe SpringPHONE 695-3:0.3______

BUSINESS ADDRESS' ~ PHONE

INFORMATONFTWHO,what,when,where,why & how) _ ’

Interview conducted July 2, 1968, 6:30 p.m. at above residence address
‘ Richard Grijalva arrived at the San Geariel Valley Gun Club, 4001

. " Fish Canyon Road, Duarte June 4, 196 8, 12 noon. Grijalva was ■
’ ■ accompanied by his sister, Miss Roberta Grijalva (See interveew 1-1082) 

Grijalva upon arriving at the gun club went to the.control tower to 
get a target. Grijalva received his target and was staring to the

7 rifle range when he observed a man at position #20 or 21 on the pistol 
’ . range rapid fiiing. Grijalva descries the man as a male, foreign

descent, 20-22, thin build, 5"2"/3", dark brown hair combed back • 
neat, wearing light blue pants, blue sweater, and dark sunglasses. ' 
Grijalva stopped to watch the man fire tecause the man was rapid 
firnng which i.s unusual on the range. Grijalva then went to the 
rifle range where he placed his own target and fieed his guns 30/30, 

. 243, 30/06 and a .22 rifle. Grijalva returned to the control towr ■ 
in approximately twenty minutes from the time he received his first 
target to. get a new target, Grijalva again saw the aforementioned 
man at positions 20 or 21 on the pistol range ssill rapid firnng. . 
Grijalva states the man was the only person on the pistol range, that 
he was firing a possible .22 caliber revolver, four inc:h, due to

- the smmai fame and the sound of the gun. Grrjalva saw two large
, cartons of ammo on the bench in front of the man, each carton con­

taining ten smmai boxes of fifty each, possible Rernngton brand. 
Grrjalva did not observe what the man was doing with the shell

. casings. Grijalva returned to the rife rage position 36.
■ Grijalva states the man ha.d one large box of ammo with him which con-
‘ ’ tanned ten smmll boxes of 50 each. Grijalva states the aforeientiined 

man came to the rifle range about 2:30 p.m. He took position 30 or 
32 where he fieed a .22 rifle, bolt action, equipped with a scope. .

. Grijalva left the range at approximately 3 p.m. and states tie man 
; was still on the rifle rage firnng. Grijalva. states , the FBI has 

talked to him. Grijalva idmtifeed the mug shot.of Sindan out of 
four look alkes as the man he mentioned above being at the gun cl.ub 
June 4, 1968. ' ■ '

See Addendum for Grijalva and Sirhan posfibns at the gun club.
. v Grijalva did not see anyone with or anyone talk;Lng to Sirhan

scr/m3-68._________ 1_______________________________
jNVEstigtoors miaKNG“TNTEOV1EW: |AiPROVEDT/Yr7

Nownt #12247



(X)/ INTERVIEWS
FILI # 1-990

PERSON INTERVIEWED: GRIJALVA, Richard DATI/TIMI 7-2-68 6:30 PM

SEX M RACE Mex HAIR Brn EYES Brn HT 5-7 WT 242 DOB 10-27-45____________

RESIDENCE ADDRESS 901.1 S. Morrill, Sante Fe Springs PHONE 695-3193____________ .i.

BUSINESS ADDRESS None PHONE■

INFORMATION:..(WHO,WHAT,WHEN,WHERE,WHY & HOW)

Interview conducted 7-2-68 at 6:30 PM at above resieence address.
Richard GRIJALVA arrived at the San Gcbbiel Valley Gun Club, 4001 Fish 
Canyon Ri., Duarte, 6-4-6 8 at 12 noon. GRIJALVA was accompanied by hi.s 
sister M.ss Roberta GRIJALVA (See-Interveww I-1082). GRIJALVA, upon 
arriving at the Gun Club went to the Control Tower to get a target, 
GRIJALVA received his target and was staring to the rifle range when 
he observed a man at position #20 or #21 on the pistol range who was 
rapid firnng. GRIJALVA describes the man as a male; foreign descent;; 
20-22; thin build; 5-2/3; dark brown hair combed back neat,; wearing light 
blue pants, blue sweater & dark sun glasses. GRIJALVA stopped to'watch 
the man fie because the man was rapid firnng which i.s unusual on the 
range. GRIJAVVA then went to the rifle range where he placed his own 
target and fieed his guns 30/30, 243, 30/06, and a 22 rifee. GRIJALVA 
returned to the Control Tower in approx. 20 minutes from the time he 
received his first target to get a new target, GRIJALVA again saw the 

. aforementooned man at position #20 or #21 on the pistol range rapid 
firnng. GRIJALVA states the man was the only person on the pistol 
range that he was firnng a possible 22 cal. revolver 4 inch due to the 
smaai feme and the sound of the gun.

GRIJALVA saw two large cartions of ammo on the bench in front of the ^an. 
Each large carton contlining 10 sma.ll boxes of 50 each. Poss. Remington 
brand. GRIJALVA did not observe what the man was doing with the shell 
casings. GRIJALVA retunned to the rifle range position #36. GRIJALVA 
stated the afoeemintiiied man c:ame to the rifle range about 2:30 PM, he

■ took position #30 or #32 where he fieed a 22 rifle bolt-action equipped 
with a scope. He status the man had one large box of ammo with him 
which contained 10 smaai boxes of 50 each. ’ GRIJALVA left the range at 
approx. 3 PM and states the man was ssill on the rifle range fiing; 
He states the FBI has talked to him. GRIJALVA ID the mug shot of Sirhan 
out of 4 look alikes, as the man he mentioned above being at the gun 
club> on 6-4-68. ■ ■
Interveew taped - tape #29221, Side #1 #4. ' .

। , See-Adendum for GRIJALVA & Sirhan positoons at the gun club,
ms GRIJALVA did not see anyone with or anyone tailing to Sirhan.

TIGATORS MAKING INTERVIEW 
MOUNT #12247 .
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PERSON INTERVIEWED: GRIJALVA, Roberta

FILE # 1-1082
TAPE #19221

DATE/TIME 7-5-68, 12 noon

SEX F RACE Cauc HAIR Blk EYES Brn HT-5 WT 140 DOB 12-2~48 . 

RESIDENCE ADDR.ESS 901.1 S. Morrill, Santa Fe Springs PHONE 695-3193------ :--------; 

BUSINESS ADDRESS 14612 East Wittier Boulevard , • PHONE'— ------------

TNSORMATONSTTWHOWhat,when,wheRE,why & how)

Interveew conducted July '5, 1968, 12 noon, at above residence 
,address. Roberta Grijalva arrived at the San GcarieL Valley Gun 

Club, 4001 Fisi Canyon Road, Duarte, June 4, 1968, 12 noon, along 
. > ■ with ier brother, Richard Grijalva (see interviww 1-990).-

Grijalva states she was watching ier brother fire iis rifles.on the 
rifle range at approximately position 38. She heard.rap-d filing 
coming from the pistol ran.ge but did not go to the pistol range or 

' see who was doi.ng the rapid filing. Grijalva identified tie mug 
■ shot of Sirhan from four look alikes as the person she.saw atthe 

gun club rifle range, June 4, 1968. Grijalva states Sirhan.Sirhan 
came to the rifle ramge approximately 2:45 p.m., took position 3. 
and was firing a .22' automaaic rifle and had three boxes of ammo 

. in a red, blue, and white box with a big "X" printed on the out­
side. ’ GrijaVa describes Sirhan as a male, foreign descent;, 22-23, 

■ ■ 5'132", thin build, dark pants, dark blue sweater cardigan, dark
. sunglasses. Grijalva states thee were ^e o^r people onJ^
j. rifle raige at about position 36. #1, male Caucasian, 30, 5 8 ,
' medium build. #2, female Caucasian, 25, blond, dark capris and

lgghtcooOoted blouse. #3, rnale Caucasian, 21, 5'10", thin ^ild, 
blond hair, dark pant;s and cowboy boots. Grijalva left approxi­
mately 3 p.m. Sirhan was still firigg. FBI Agents Bagley and 
Laner intervtewed Grijalva. Grijalva’did not see anyone with or 
hairing t;o Sirhan. .

^ scr11113368 8 
HVEstggaooS MAKNG^INTERVm:



RAMPART DETECTIVE DIVISION

.INTERVEWS - JUNE 7, 1968 KENNEDY SHOOTING DR 68-521-4-66 

gRlL,NAN - Res. 13 53 0 Moorpark Sher. Oaks St. 91484

This’ person contacted by phone and she stated she saw a man carrying 
a sign which was Anti-Kennedy. This man was with tw° other mean and 
women who she can ID. This occurred at sports arean when Kenned.y

spoke there.

Lopez 11874 Metro
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RAMPART DETECTS DIVISION

INTERVIEWS- JUNE 11, 1968 KENNEDY SHOOTING DR 68-521-466
GUmM, Darrel Phunrs. Probation Office contacted at 796~9361 ^t.

296 Probattion office at 115 south Los Robles pasadena.

Stated he heard rumors that Mwair bought the gun for sirhan, Gumm 

spoke with Munir on 6-10-68 pm and Mair denied buying the gun. 

Gumm met Sirhan several times but only in co^ection with hi.s 
visits, to the home to talk to Munnr. The name Gweedolyn means 

nothing to Mr. Gumm

CUMMINS Intell. DLv.



INTERVIEWS
^ILE #

T-21
Personi(s-) Interviewed^• GUY, Virginia Date 6-21-68 136pm

SUPPL TO 1-94 Repooter for Fair MgaZimez

Business Address & Phone 4319 18th St., NA Wash. DC S82-4319 .
- . • - W..WWII«m.ll.l.-.llil.l>ll»l>l»1W.IH|MIWW*W^....................HU Illi I ...............I. ^ ■'■...........................  ■■■■/ ..............................■■■ J '"'■■■ ■ , .

Residence Address- & Phone ________ . •_______ ;_____ •' .____

InfO?'~tiOm“7TOTe“cOmHe""the’*repO:t’'shOun'‘inCinde7WhO?What7When7WhJri7W^7 .
& How)

The.folOwtog inteveew was conducted by phone from Sen. Kennedy*s office 
in Eash. DC ■ ■ • ■ ' • .

SUPPL TO 1-94 . . . . . '

SEE - ATTACHED STATEMENT

Investigators making interveew 
Mac Arthur & Patchett

Approved by:
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Form 618 (R-3-4!)

STATEMENT ^VIRGINIA GUY REPORTER FOR^LAIR MAgJ&XKY 
4319 18TH STREET.NORTHWEST, WASHINGTON, DC, 882-4319.

Afe the Senator finished. his speech, I was preceding him 
though the kitchen area to the oXciUOl Room. I was 

8 or 10 feet in front of him when I heard the shots. As

to what happened net, I an not really sure. I 

other people being nearby, one was Disc Dayne. 

someone saying, "Something happened to Bobby. ’

can remember

I remember?

I remember?

seeing Bobby was down and had been shot. Most of the 
detaus are very hazy in my mind. I do not remember seeing 
a suspect or anyone actuary doing the shooting. Like I 
said, everything was very hazy.

From the statements made by witness, she plaices 
herself in the vicinity of the second metal stem table.









PERSON INTERVIEWED: HAMILL, Pete DATE/TIME 10-9-68 2:30pm-------

SEX RACE HAIR EYES HT ET DOB__________________ _

RESIDENCE ADDRESS pHONE (212) 499-9213------------

BUSINESS ADDR.ESS PHONE (212) 758-898!0 Ex. 20

INFORMATION: (EHO,EHAT?WHEN,WHERE,EHY & HOW)

RE-INTERVIEW OF WITNESS REGARDING HIS OBSERVATIONS (IMPRESSIONS)

OF THE SHOOTING. ,

Witness was walking toward the Colonial Room, proceeding Senator Kennedy, 
in the area of the West end of the ice machines. He had turned and was 
walking backwards, looking at the Senator. He described the Senator 
standing with his body facing i.n an Eaaterly directoon and his head 
turned to hi.s left in a Northerly directoon. His right aim was across • 
his body and he was shaking hands. He was standing approximately 2' .
South of the South end of the first stem table and approximately 4’
Weet of the West edge of the table. The suspect was standing approximately 
4' to 6’ from the Senator, near the center of the same table.. His right 
foot was forward and his right arm was extended with the gun i.n his right 
hand. Witness estimated the gun was about 2' from the Senator. He 
indicated he could be off on the distances due to the circmistances. '
He heard the shots and it was then that he first saw the suspect in the 
above described position. However, he did n°t see the faahhes from the 
gun nor the Senator being hit. His view of the suspect's face was.a 
left profile. • He described the suspect as having a look of determined 
rrncestrttion on his face. He next saw the Senator with his right hand 
up in the air. ■
In reviewing the moment of the incident, witness rented that he froze. 
His next recollecton was that of Rosie Grier rushing toward the suspect. 
He was inormmed that there was about a twenty second period between tile 
shooting and Grier arriving. He replied that he did not recall what 
happened during that period.

bju/10-15-6'8

LAVeSTGGAOOS MAKING INTERVIEW:Sgt., F. Patchett
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1 Date.
8/6/6

■ ' tMr. PETE HAMILL was ineerviewed at his • 
temporary resddence?’ 196 Berkeley Place, Brooklyn, New Yo^k, 
teeepihnie number 638-8215. He stated that he will be 
mo vang within a week to 479 14th -Street, Brooklyn.New.’ York. . • ' y‘ ’: •

FX.is * fee lance writer and on onne 4-5, 1969, 
w.e.JLV'ng i^- Caifomiia, he covered the Senator- ROBERT 

,■ f. KENNEDY o’mpaigi. • . .

„ . ■ During the evening of June 4, 19688.. prior’ ic
Denacor KENNEDY miking his victory speech, HAMILL- was 
.mi senator .KENNEDY'S. suite Is the Ambassador Hotel 
Los Angeles, California, with Senator KENNEDY «nd *

' JIMYT BRESLIN, the wither. HAMILL went- to the .
elevator with Senator KENNEDY when Senator KENNEDY 
was on his way to make his victory'specch. • .

; There was confusion at the elevators / 
anl.HAMCLL did nht• get on the sarnie elevator'with Senator■• KENNEDY. •• \

1

„ During Senator Kennedy's, speech,' HAMILL stood
hn.t;hWJhd:Gm to Stator Kennedy's rear and left, This wa 
near the left rear corner of the podum near some '
drapes and some stair's that wzent down. 
HS^L2Wl'e GBO3GE PLIMPTON, the writer 
wife, FrEDDY. Standing near the stairs

Standing near 
and PLIMPTON'S, 

was BILL ..
BARRY or Senator KENNEDY'S staff.

During the speech "a guy" or 
get on tie podium by coming through the 
were in back of HAMILL. BILL BARRY not

a "kid” tried to

individual and told han to get out. HAMILL 
recognise this individual, if he saw him again.

HAMILL would nob 1
■1

When Senator KWNJEJY-’finished his speedy’ ' 
LMpTONL.askedLB]LLL^^ which way to go out.

8/5/68 • BrooklynOnaty_ 

SA FRANCIS. I. CASSIN:
New York NY 44«164o^

File—

by ---------- ---------------- Date diclaeid_________ :___________
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